
Oroszlány Város Önkormányzata  

Képviselő testületének 

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

 

7/2016. ESZB 

 

JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült:  Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 2016. április 21-ei munkaterv 

szerinti nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen voltak: Dr. Mátics István elnök, Hermann Istvánné, Hezler Gabriella, Módi 

Miklós, Torma Lajos bizottsági tagok 

 Somoskői Lászlóné jegyzőkönyvvezető 

 

Távol voltak:  Süli Ildikó, Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tagok 

 

Meghívottak: A mellékelt jelenléti ív szerint  

 

Dr. Mátics István elnök köszöntötte a jelenlévőket és a bizottság ülését 17 óra 04 perckor 

megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 5 fő jelen volt. Ismertette 

a meghívóban kiküldött napirendi pontot.  

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, hogy szavazzanak a 

napirendről. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta a 

napirendet és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

78/2016. (IV.21.) ESZB határozata 

a napirendről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága a 2016. 

április 21-ei, munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

Nyílt ülés: 

1. A Képviselő-testület 2016. április 26-ai ülése előterjesztéseinek megvitatása  

 

Zárt ülés: 

2. Egyedi szociális kérelmek elbírálása  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

1. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2016. április 26-ai nyílt ülése előterjesztéseinek 

  megvitatása 

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy az anyagban szerepel egy tájékoztató a Komplex Telep 

programról és az oroszlányi Önkormányzati Szociális Szolgálat villamos energia ellátásnak biztosítása 

fotovoltaikus rendszer kiépítéséről.  
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Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, hogy az ellenőrzés során előírt dokumentumokat 

pótolták.  

 

Dr. Mátics István elnök kérte az anyag tudomásul vételét.  

 

Beszámoló Oroszlány Város Önkormányzata 2015. évi költségvetésének végrehajtásáról 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést. 

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést és annak határozati javaslatait nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag 

részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

79/2016. (IV.21.) ESZB határozata 

a „Beszámoló Oroszlány Város Önkormányzata 2015. évi költségvetésének végrehajtásáról” 

című előterjesztés véleményezéséről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Beszámoló Oroszlány Város Önkormányzata 2015. 

évi költségvetésének végrehajtásáról” című előterjesztést. 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Átfogó értékelés a helyi önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 

 

Deák Sándorné szakértő elmondta, hogy valamivel jobbak a mutatók, mint a 2014-es évben.  A 

szolgálat látókörébe került gyermekek száma 25 %-kal emelkedett, a gondozásba vett gyermekek 

száma közel azonos, a nevelésbe vett gyermekek száma pedig jelentősen csökkent. Jelentősen nőtt 

azoknak a gyermekeknek a száma, akik valamilyen szervezett programban vettek részt. Az látható, 

hogy csökkent a bűnelkövető gyermekek száma. Véleménye szerint ez a dűlőben lévő napi rendszeres 

jelenlétüknek, valamint a bűnmegelőző programoknak is köszönhető. Tovább csökkent a családban 

bántalmazott gyermekek száma. 2017-re vizsgálják az iskolai szociális munkavégzés lehetőségét. A 

tapasztalatokat nézve a szolgálatnál és az ellátottak körében is jelentősen megnőtt azon szülők száma, 

akik munkát vállalnak. A közfoglalkoztatásban rengetegen dolgoznak, ez másként zajlik a 

szolgálatnál, mint a cégeknél. Minden közfoglalkoztatottnak van támogatója, segítője.  

Ha a gyermekvédelmi rendszer változásaiból adódó átmeneti időszak lezárul, stabilizálódni és javulni 

fog a helyzet.  

 

Torma Lajos bizottsági tag kérdése a jelzésekre vonatkozott.  

 

Deák Sándorné szakértő elmondta, hogy a jelzések száma növekedett, a hatóságtól, az orvosoktól és 

védőnőktől is több jelzés érkezik. Az iskolákból érkezik a legkevesebb jelzés. Egyrészt nincs 

gyermekvédelmi felelős az iskolákban, másrészt pedig 16 éves kor után nem kötelező védelembe 

venni a gyermeket, ha 50 óránál többet hiányzott. De így is magas a védelembe vett gyermekek száma 

a városban.  A veszélyeztetett gyermekek száma közel azonos.  

 

Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Dr. Mátics István elnök kérte a 

bizottság tagjait, szavazzanak az előterjesztésről 
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A bizottság az előterjesztést és annak határozati javaslatait nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag 

részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

80/2016. (IV.21.) ESZB határozata 

az „Átfogó értékelés a helyi önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 

ellátásáról” című előterjesztés véleményezéséről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Átfogó értékelés a helyi önkormányzat 

gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról” című előterjesztést. 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

 

Önkormányzati Szociális Szolgálat üzemeltetési feladatainak integrálása a Polgármesteri Hivatalba 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy a tavalyi évben az Áht. módosítása kapcsán a 100 fő alatt 

foglalkoztatott intézmények esetében a pénzügyi, gazdasági feladatokat kötelezően integrálni kellett a 

polgármesteri hivatalba. A szociális szolgálat esetében, - ahol 120 fő az engedélyezett létszám - az 

önkormányzat csak a pénzügyi feladatok integrálásáról döntött, az üzemeltetési feladatokról nem.  Év 

elején tervezték az integrálást, de intézményvezető-váltás volt, így úgy gondolták, hogy az új 

intézményvezető is lássa át a vezetői feladatokat, utána tud érdemben nyilatkozni a tervekről. A cél az, 

hogy valamennyi önkormányzati intézmény esetében mind a pénzügyi, mind a gazdasági, üzemeltetési 

feladatok egy kézben legyenek, egy helyen integrálódjanak. Ez most papír alapú szervezeti változást 

jelent. Fizikálisan 24 dolgozóról van szó, a munkavégzés helye nem változik, ugyanazt a 

tevékenységet végeznék, a szakmai irányítást továbbra is a szociális szolgálat vezetője végezné, a 

munkáltatói jogkör gyakorlója lenne a jegyző. 

Elmondta még, hogy intézményvezető úrral előzetesen egyeztetett. Az egyeztetés eredményét 

tartalmazza az előterjesztés. Tájékoztatta a 24 munkavállalót arról, ha a képviselő-testület dönt a 

határozati javaslatról, akkor milyen változások lesznek. A felmerült kérdésekre választ adott, nem volt 

negatív visszajelzés a szervezeti átalakítással kapcsolatban. Nem változik a dolgozók bére, az 

előirányzat-módosítás a személyi juttatások körét érinti (munkaruha, jubileumi-, törzsgárda jutalom). 

Ezek az összegek is kifizetésre kerülnek. Egy esetben a 4 órás foglalkoztatást 8 órára tudják 

módosítani. Az intézményműködtető osztály feladata nem lehet ellentétes az intézményvezető 

akaratával, a szakmai munka mindig előnyben részesül.  Az előterjesztés melléklete a 

munkamegosztási megállapodás, amit tavaly a pénzügyi feladatok ellátására kötöttek, most az 

üzemeltetési feladatok ellátása és a szabályok betartása is beépítésre került.  

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, hogy az egyeztetések rendben lezajlottak. 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy többször is egyeztettek minden dolgozóról. Csak azokat a 

kollégákat integrálják, akik nem a szakmai munkában, hanem a működtető részben dolgoznak, 

takarítónők, konyhai dolgozók, raktáros, karbantartó, a szociális kisegítők, sofőr maradtak az 

intézményvezető munkáltatói jogkörében. Úgy gondolta, hogy minden kérést figyelembe tudott venni.  

 

Torma Lajos bizottsági tag kérdése az volt, ha később kiderül, hogy az átszervezés kapcsán a 

létszámot mozgatni kell, akkor ez az év folyamán is megoldható? Ez az az ágazat, ahol a legkevesebb 

a dolgozók bére.  

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy az intézmény-működtetés részében létszámilag nem lát 

problémát. Példaként említette a karbantartókat, akik bekerülnek egy csapatba, és úgy lehet szervezni 

a munkát, hogy amelyik intézménynél probléma van, oda lehet őket irányítani. A szakmai munkát 

segíteni kell a jogszabályváltozásból adódóan. Az év elején már volt létszámnövekedésről döntés, ez 

nem áll meg, további létszámnövekedésről kell majd dönteni, mert a jogszabályok további 
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létszámnövekedést írnak elő a házi segítségnyújtásban. A legnagyobb probléma az, hogy 

szakemberhiány van.  

 

Torma Lajos bizottsági tag kérdése az volt, hogy történt-e előrelépés a Vöröskereszt helyiségével 

kapcsolatban. 

  

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy a Vöröskereszttel egyeztetett, Scheirich doktor volt 

gyermekorvosi rendelőjét ajánlották fel. Az intézményműködtető osztály rendbe teszi a rendelőt, és a 

Vöröskereszt június végi határidővel vállalta a költözést. Ugyanazon feltételekkel javasolnák átadni a 

rendelőt, mint a szociális szolgálatnál volt. A költözést követően karbantartási, felújítási munkákat kell 

végezni, és utána át tudja venni a 60-70 m2 területű helyiséget a szolgálat.  

 

Dr. Mátics István elnök kérdése intézményvezető úrhoz az volt, hogy viszonyul a szolgálat a 

feladatátadáshoz? 

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, nem tudja, mit hoz a jövő, mennyiben változik a 

helyzet, ha a feladatok elkerülnek. Ha pozitív irányú lesz, akkor támogatható, ha több problémája lesz, 

mint előnye, az sajnálatos lesz. Ahhoz, hogy álláspontot alkosson, több időnek kell eltelnie, erről 

jelenleg nincsenek információi. A Képviselő-testület hozza meg a döntést, nem ő.  

 

Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Dr. Mátics István elnök kérte a 

bizottság tagjait, szavazzanak az előterjesztésről 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 1 igen szavazattal, 4 

tartózkodással nem fogadta el, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

81/2016. (IV.21.) ESZB határozata 

az „Önkormányzati Szociális Szolgálat üzemeltetési feladatainak integrálása a Polgármesteri 

Hivatalba” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága nem 

javasolja elfogadásra a Képviselő-testületnek az „Önkormányzati Szociális Szolgálat üzemeltetési 

feladatainak integrálása a Polgármesteri Hivatalba” című előterjesztést. 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt Dr. Mátics István elnök 17 óra 35 perckor a bizottság nyílt 

ülését bezárta és zárt ülést rendelt el.  

 

K.m.f. 

 

 

 Dr. Mátics István  

 elnök  bizottsági tag  

 

 

 

Somoskői Lászlóné 

jegyzőkönyvvezető 


